
P R O T O K Ó Ł   NR  XXVIII/2017 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 21 września 2017 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 15-minutową w godz. 1400– 1415 i trwało 

do godz. 1515. 

 
 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 12 radnych. Nieobecni radni: Edward 

Marszałek – usprawiedliwiony, Piotr Kasperkowicz, Paweł Lorens - nieusprawiedliwieni. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Anita Fal 

      - Tomasz Marosz 

 

      - Buryła Leszek 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy, 

- Zastępca Wójta Gminy, 

- Skarbnik Gminy, 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej, 

- Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego   

Zakładu Opieki Zdrowotnej 

- Komendant Miejski Policji w Krośnie. 

 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: 

Jedlicze, Miejsce Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 

Publicznego Gimnazjum im. Pokolenia Kolumbów w Krościenku Wyżnym. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym w ośmioletnią 

Publiczną Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

położonych w sołectwie Pustyny. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie 

bezprzetargowym części nieruchomości gruntowej nr 4448/31. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej  

nr 1976/1 położonej w Krościenku Wyżnym. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Krościenku Wyżnym na dofinansowanie zakupu fabrycznie nowego sprzętu do 

ratownictwa technicznego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 

2017 rok. 

16. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2017 roku oraz informacji  

o przebiegu wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 2017 roku. 

17. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

18. Zamknięcie sesji. 

 
 

Ad. 1 

 Rozpoczynając XXVIII w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał radnych oraz obecnych  

na posiedzeniu. 
 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie podpisanej listy obecności stwierdził, iż w momencie otwarcia w sesji 

uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały. 
 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 
 

1) po pkt 16 wprowadzić punkt 17 w brzmieniu: 

 

„17. Oświadczenie Rady Gminy.” 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel uwydatnił, że przedmiotowe oświadczenie przedyskutowane  

w trakcie posiedzeń Komisji dotyczy stanowiska Rady Gminy w stosunku do zamiarów 

poszerzenia granic Miasta Krosna kosztem Gminy Krościenko Wyżne. 
 

2) pozostałe punkty realizować zgodnie z kolejnością uwzględniającą ww. zmianę. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania wniosku złożonego przez Wójta 

Gminy tj.: 
 

1) wprowadzenia pkt 17 w brzmieniu: „Oświadczenie Rady Gminy”. 
 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 
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- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

z poprawką. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec oddał głos Komendantowi Komendy 

Miejskiej Policji w Krośnie – Leszkowi Buryle. 

 

Komendant Miejski Policji w Krośnie – Leszek Buryła umotywował powody swojej 

obecności na sesji Rady Gminy. Objaśnił, że przyjechał podziękować za przychylność  

i wsparcie po stronie współpracy z Policją. W imieniu Komendy Policji w Krośnie wyraził 

wdzięczność za udzielone dotacje, które umożliwiły sfinansowania zakupu sprzętu 

nagłaśniającego oraz bezkontaktowego analizatora dla rewiru dzielnicowych. Komendant 

podziękował za podejście i zrozumiałość przy podejmowaniu uchwał przekazujących środki 

finansowe oraz dokonał omówienia bieżącego wykorzystania zakupionego sprzętu przy 

wypełnianiu obowiązków służbowych. Jednocześnie złożył podziękowania za wcześniejsze 

lata współpracy przy wypełnianiu zadań z zakresu bezpieczeństwa i porządku publicznego. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odnosząc się do kontekstu sytuacyjnego zauważył,  

że po raz pierwszy ma miejsce sytuacja, aby reprezentant podmiotu otrzymującego dotację 

osobiście na sesji przyszedł podziękować za udzielone wsparcie. Tym samym doceniając  

tę inicjatywę wyraził nadzieję konstruktywnej współpracy w przyszłości. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że współpraca z policją funkcjonuje już długi okres 

czasu i relacje te układają się bardzo dobrze. Jednocześnie wyraził zadowolenie z faktu 

utworzenia i funkcjonowania w gminie Punktu Przyjęć Dzielnicowych, gdzie na miejscu 

można swobodnie porozmawiać, uzyskać informacje i pomoc od policjanta pełniącego służbę. 

 

Sołtys Bolesław Pudłowski korzystając z obecności Komendanta przekazał zaproszenie dla 

dzielnicowego rejonu Krościenko Wyżne na zebranie wiejskie, które odbędzie się  

1 października br. o godz. 10:00 w Sali Domu Ludowego. 

 

Komendant Miejski Policji w Krośnie – Leszek Buryła podziękował za wystosowane 

zaproszenie. Komendant zwrócił uwagę i zaakcentował szczególną rolę dzielnicowego jako 

policjanta pierwszego kontaktu. Równocześnie potwierdził stawiennictwo i udział policjanta 

w organizowanym zebraniu. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec korzystając z okazji poruszył temat wielokrotnie 

sygnalizowany na posiedzeniach dotyczący jazdy motorami i skuterami po terenie parku 

leśnego Dębina. 
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Komendant Miejski Policji w Krośnie – Leszek Buryła potwierdził, że na terenie powiatu jest 

wiele podobnych sytuacji i zgłoszeń jeżeli chodzi o tereny zalesione. Zaznaczył, że sprawa ta 

zostanie przekazana do rozpoznania Wydziałowi Ruchu Drogowego. 

 

Radny Bolesław Pudłowski wspomniał, że podobna sytuacja dotyczy naszych ścieżek, gdzie 

w niektórych odcinkach motorami nie wolno jeździć. Odnotował, że dzielnicowy bardzo 

często kontroluje te miejsca. 

 

Komendant Miejski Policji w Krośnie – Leszek Buryła zakomunikował, że również  

i ta sprawa zostanie przekazana służbie prewencyjnej, jaką jest Wydziału Ruchu Drogowego. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwrócił uwagę na dość duże natężenie ruchu 

drogowego na ulicy Północnej oraz niebezpieczne sytuacje z tym związane w zakresie 

nadmiernej prędkości rozwijanej przez kierujących pojazdami. 

 

Komendant Miejski Policji w Krośnie – Leszek Buryła spostrzegł, że radni Miasta Krosna 

zauważyli zwiększenie natężenia ruchu drogowego od tej właśnie strony i zgłosili te kwestie. 

Zaznaczył, że ulica Północna została również ujęta w mapie zagrożeń bezpieczeństwa. 

 

Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podziękował 

Komendantowi Miejskiemu Policji za przybycie na sesję i udzielone informacje. 

 

Ad. 4 

 Przystąpiono do przyjęcia protokołów z poprzednich sesji. 
 

1) Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XXVI/2017 z XXVI sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 26 czerwca 2017 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ 

NR XXVI/2017 z dnia 26 czerwca 2017 r. 
 

2) Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XXVII/2017 z XXVII nadzwyczajnej 

sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 11 sierpnia 2017 r., wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.  

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR XXVII/2017  

z dnia 11 sierpnia 2017 r. 
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Ad. 5 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy  

za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym Urząd głównie 

realizował budżet w zakresie zadań inwestycyjnych oraz działalności bieżącej. W okresie tym 

między innymi: 

1) zostały zrealizowane i odebrane dwa zadania inwestycyjne w zakresie wykonania 

oświetlenia ul. Grunwaldzkiej oraz remontu ogrodzenia Szkoły Podstawowej od strony 

Wisłoka. 

2) trwają również prace przy innych zadaniach inwestycyjnych na ul. Grunwaldzkiej, gdzie 

zaawansowanie prac jest znaczne. Prace na tej ulicy powinny zostać zakończone 

terminowo tj. do końca października. 

3) trwają także prace remontowe ulicy Wspólnej. W chwili obecnej zakończono już prace 

przygotowawcze. Jeżeli aura pozwoli zostanie położona warstwa wyrównawcza asfaltu. 

4) w realizacji jest też droga rolnicza. Zadanie, którego wysokość dofinansowania Urzędu 

Marszałkowskiego wynosi 37 tys. zł. pozwoli na połączenie ulicy Południowej i ulicy 

Księżej w Pustynach. 

5) przystąpiono także do realizacji projektu parasolowego dotyczącego rozwoju 

odnawialnych źródeł energii, gdzie przyznane środki na dofinansowanie wynoszą 70 % 

wartości projektu. Obecnie rozesłane zostały faktury zaliczkowe oraz trwają prace nad 

weryfikacją listy końcowej, bowiem wielu mieszkańców wycofuje swoje uczestnictwo  

w projekcie. 

6) bieżącą działalność Urzędu w okresie międzysesyjnym regulowały wydawane zarządzenia. 

W tym miejscu Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych 

zarządzeniach w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 27 czerwca 2017 r. do dnia 

11 września 2017 r. (informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o planowaną  

do realizacji w roku bieżącym budowę oświetlenia ścieżek pieszo-rowerowych nad 

Wisłokiem. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że ww. inwestycja wymaga przygotowania oceny 

oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko, z czym z kolei może być powiązana kwestia 

sporządzenia raportu oddziaływania inwestycji na środowisko. Zaznaczył, że powyższe 

zagadnienia mają istotny wpływ na realizację przedsięwzięcia w roku bieżącym, gdzie  

w budżecie zabezpieczono środki na sfinansowanie przedmiotowego zadania. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, 

Miejsce Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił,  

że aktualizacja Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dotyczy wcześniej zdefiniowanych działań 

w obszarze dotyczącym budowy i wyposażenia Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych na terenie naszej gminy. Zaznaczył, iż wprowadzone zmiany stanowią 

aktualizację wcześniejszych zapisów i dotyczą uszczegółowienia zakresu inwestycji. 

Nadmienił, że konieczność dostosowania zapisów Planu wynika z wymagań konkursu dla 

naboru wniosków o dofinansowanie projektów z Programu Operacyjnego Województwa 

Podkarpackiego na lata 2014-2020. Następnie dokonał omówienia poszczególnych zmian 

jakie zostały wprowadzone do dokumentu wyjściowego. 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVIII/ 206 /2017  

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, 

Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Stwierdziła, że zaproponowana zmiana o charakterze formalnym wynika z potrzeby 

dostosowania kręgu odbiorców Programu. Wyjaśniła, że zmiana ustroju szkolnego  

i zakończenie działalności Publicznego Gimnazjum wymaga modyfikacji preliminarza 

Programu pod kątem odbiorców tj. uczniów Publicznej Szkoły Podstawowej. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Budżetu  

i Finansów do projektu uchwały. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja w dniu 19 września 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVIII/ 207 /2017  

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok (uchwała w załączeniu). 
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Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15-minutową przerwę w obradach w godz.  

1400-1415. 

 

Ad. 8 

 Po wznowieniu obrad Rada przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Publicznego Gimnazjum  

im. Pokolenia Kolumbów w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił,  

że projekt niniejszej uchwały stanowi wypełnienie zapisów art. 127 ustawy z dnia 14 grudnia 

2016 r. Przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe (Dz. U. z 2017 r. poz. 60), które 

obligują organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego w terminie do dnia 30 listopada 

2019 r. do stwierdzenia w drodze uchwały zakończenia działalności przez dotychczasowe 

gimnazjum. Przypomniał, że zgodnie z uchwałą Rady w sprawie dostosowania sieci szkół  

do nowego ustroju szkolnego, z dniem 31 sierpnia 2017 r. dotychczasowe Publiczne 

Gimnazjum im. Pokolenia Kolumbów w Krościenku Wyżnym zakończyło swoją działalność. 

W związku z tym przedstawiony pod obrady projekt ma charakter deklaratoryjny i stanowi 

potwierdzenie wprowadzonych już zmian. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich do projektu uchwały. 

 

Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja w dniu 20 września 2017 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 3 głosów „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”. Uzasadnił,  

że takie rozstrzygnięcie wynikało z niejasności sytuacji. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik objaśniła, że wątpliwości Komisji związane były  

z terminem stwierdzenia dokonania zakończenia działalności przez dotychczasowe 

gimnazjum, którego uczniowie są włączeni do struktury szkoły podstawowej. Powołując się 

na pismo Ministerstwa Edukacji wytłumaczyła, że za dzień zakończenia działalności 

gimnazjum uznaje się dzień 31 sierpnia roku, w którym następuje włączenie 

dotychczasowego gimnazjum do ośmioletniej szkoły podstawowej. 

 

Więcej głosów nie zabrano. Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVIII/ 208 /2017  

w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Publicznego 

Gimnazjum im. Pokolenia Kolumbów w Krościenku Wyżnym (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym  

w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym. 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Wytłumaczył, że projekt uchwały przygotowany w oparciu o założenia reformy oświatowej 

stanowi wypełnienie obowiązku określonego w art. 117 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. 

Przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe, zgodnie z którym organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego prowadzącej dotychczasową sześcioletnią szkołę 

podstawową, w terminie do dnia 30 listopada 2017 r., w drodze uchwały, stwierdza jej 

przekształcenie w ośmioletnią szkołę podstawową. W związku z powyższym przyjęcie 

przedstawionego projektu uchwały należy uznać za zasadne. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich do projektu uchwały. 

 

Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

5 głosów „za”(jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVIII/ 209 /2017  

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym w ośmioletnią Publiczną Szkołę 

Podstawową im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił,  

że projekt zakłada nabycie na rzecz gminy 19 m2 działki położonej przy drodze wewnętrznej 

przy ul. Księżej. Objaśnił, że niniejszy projekt, bezpośrednio powiązany jest z wyrażeniem 

zgody na dokonanie zamiany nieruchomości polegającej na przesunięciu wspomnianej drogi. 

Uzupełnił, że przedłożone projekty zostały przygotowane w oparciu o wnioski mieszkańców 

wyrażające wolę nieodpłatnego przekazania oraz dokonania zamiany nieruchomości, zgodnie 

z mapą załączoną do projektu uchwały. Równocześnie zakomunikował, iż koszty związane z 

ww. sprawami z zakresu gospodarki nieruchomościami pokrywa wnioskodawca zamiany 

nieruchomości. 
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Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja w dniu 19 września 2017 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Krzysztof Podkul dopytał o kwestie i możliwości związane  

z wyasfaltowaniem tego odcinka drogi gminnej od ul. Księżej w stronę nieruchomości 

objętych przedmiotem zamiany. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że przedmiotowe zadanie jest w dalszym ciągu 

przewidziane do wykonania w roku bieżącym, bowiem zabezpieczono w budżecie środki na 

jego realizację w wysokości 35 tys. zł. 

 

Radny Zdzisław Omachel dopytał o odcinek drogi, jaki jest planowany do wyasfaltowania. 

 

Radny Krzysztof Podkul dopowiedział, że mieszkańcy sąsiadujący z ww. nieruchomościami 

dopominają się i proszą, aby wyasfaltować ten odcinek, gdyż jest on uciążliwy ze względu na 

samochody ciężarowe i natężenie pyłów jakie powoduje natężenie z tym ruchem związane. 

  

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że planowany do wyasfaltowania odcinek 

obejmuje swym zasięgiem teren do początku hal. 

 

Więcej głosów nie zabrano. W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVIII/ 210 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej  
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

położonych w sołectwie Pustyny. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wskazał,  

że projekt uchwały został omówiony w związku z uchwałą dotyczącą nieodpłatnego nabycia 

nieruchomości gruntowej, gdyż sprawy te są ze sobą nierozerwalnie połączone. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 
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Radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVIII/ 211 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości położonych  

w sołectwie Pustyny (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości gruntowej nr 4448/31. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Poinformował, że wnioskodawcy będący właścicielami nieruchomości położonych przy ulicy 

Księżej w sołectwie Pustyny, wystąpili o sprzedaż części nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej nr 4448/31, stanowiącej własność Gminy Krościenko Wyżne.  

W uzasadnieniu pisma podano, że proponowana do nabycia część działki bezpośrednio 

graniczy z nieruchomościami wnioskodawców, a jej zakup powiększy powierzchnię działek  

i wpłynie na poprawę ich zagospodarowania. Ponadto właściciele nieruchomości sąsiedniej 

złożyli oświadczenie, w którym stwierdzają, że nie są zainteresowani nabyciem wydzielonej 

części nieruchomości bezpośrednio przylegającej do ich działki, zgodnie z projektem podziału 

określonym w załączniku graficznym. Mając na uwadze układ i położenie działki 4448/31 

brak jest możliwości samodzielnego zagospodarowania wydzielonej z niej części  

o pow. 33 m2. Nadto sprzedaż części działki umożliwi uzyskanie dodatkowych dochodów 

przez budżet gminy. Podjęcie przedmiotowej uchwały jest w pełni zasadne, bowiem 

zabezpiecza potrzeby drogowe nieruchomości graniczących z działką drogową gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu. W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVIII/ 212 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym części nieruchomości 

gruntowej nr 4448/31 (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej  

nr 1976/1 położonej w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Zakomunikował, że przedmiotem sprzedaży w trybie przetargowym jest nieruchomość 

położona przy ulicy Północnej, niegranicząca z tą ulicą i pozbawiona dostępu do drogi 

publicznej. Poinformował, iż powierzchnia tej działki wynosi 1,375 ha, a działka ta nie rokuje 

szans na możliwość wykorzystania przez gminę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o tereny w jakich 

położona jest ta nieruchomość. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że działka ta w całości przeznaczona jest na 

działalność rolniczą. 

 

Radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVIII/ 213 /2017 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej nr 1976/1 położonej  

w Krościenku Wyżnym (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Krościenku Wyżnym na dofinansowanie zakupu fabrycznie nowego sprzętu  

do ratownictwa technicznego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Poinformował, że Ochotnicza Straż Pożarna w Krościenku Wyżnym zwróciła się z prośbą  

o dofinansowanie zakupu sprzętu hydraulicznego. Wójt zaznaczył, iż na etapie składania 

wniosku o dofinansowanie przedmiotowego przedsięwzięcia ze środków krajowego systemu 

ratowniczo-gaśniczego wstępnie wyraził zgodę na udzielenie pomocy finansowej z budżetu 

gminy. Dopowiedział, iż przedmiotowy wniosek został rozpatrzony pozytywnie i otrzymał 

dofinansowanie w kwocie 24 tys. zł. Uwydatniał, iż podstawowym warunkiem otrzymania 

przedmiotowego dofinansowania i zakupu sprzętu jest zapłata pozostałej części przez gminę, 

w formie dotacji udzielonej na ten cel jednostce straży pożarnej. Jednocześnie 

zakomunikował, że w chwili obecnej rozstrzygnięto już przetarg i wyłoniono dostawcę  

ww. sprzętu, którego oferta opiewa na kwotę 65 tys. zł. Podkreślił, że w związku  
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z tym przygotowano niniejszy projekt uchwały udzielającej przedmiotowej dotacji  

w wysokości 41 tys. zł. celem umożliwienia zakupu i jego sfinansowania. Podsumowując 

Wójt zaakcentował potrzebę doposażenia jednostki w Krościenku Wyżnym w niezbędny 

sprzęt do ratownictwa technicznego w postaci zestawu hydraulicznych narzędzi i wydzielenia 

na ten cel środków stanowiących dotację po stronie budżetu gminy. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zapytał o wcześniejszy zestaw narzędzi hydraulicznych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że obecny sprzęt na wyposażeniu jednostki  

w Krościenku Wyżnym to sprzęt typu lekkiego, który stanowi jedynie namiastkę obecnie 

planowanego zakupu. W temacie szczegółów z tym związanych odesłał do Prezesa 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustynach. 

 

Radny Krzysztof Podkul – Prezes OSP Pustyny potwierdził, że nowy sprzęt jest jak 

najbardziej potrzebny. Przypomniał, iż jednostki należące do Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego z założenia powinny być w taki sprzęt wyposażone. Nadmienił,  

że obecny sprzęt znajdujący się na wyposażeniu jednostki w Krościenku Wyżnym nie spełnia 

już tych wymogów i jak zaznaczył cieszy fakt zakupu nowego sprzętu. Zauważył, że nie ma 

potrzeby dyskutowania nad tym tematem, gdyż zakup sprzętu jest konieczny celem 

zwiększenia środków bezpieczeństwa w zakresie niesienia pomocy poszkodowanych  

w przypadku zaistnienia różnorakich zdarzeń. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Budżetu  

i Finansów do projektu uchwały. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVIII/ 214 /2017 

w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym na 

dofinansowanie zakupu fabrycznie nowego sprzętu do ratownictwa technicznego 
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

W kolejnym punkcie obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu w sprawie zmian  

w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zmniejsza się plan dochodów budżetu gminy o kwotę 37 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 37 000,00 zł – dochody majątkowe. 
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2) zwiększa się plan dochodów budżetu gminy o kwotę 63 161,53 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 37 000,00 zł – dochody majątkowe; 

b) w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem w kwocie 

7 106,06 zł – dochody bieżące; 

c) w dziale 758 – Różne rozliczenia w kwocie 16 347,47 zł; 

d) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 2 708,00 zł – dochody bieżące. 

3) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 26 161,53 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 15 347,47 zł - wydatki inwestycyjne na 

realizację zadania: „Budowa i modernizacja dróg dojazdowych do gruntów rolnych  

w obrębie działki nr 3731/4”; 

b) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 3 708,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 851 – Ochrona zdrowia w kwocie 7 106,06 zł – wydatki bieżące. 

4) zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 50 300,00 zł, w tym: 

a) w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w kwocie 

41 000,00 zł; 

b) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 9 300,00 zł; 

5) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 50 300,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 5 900,00 zł – wydatki inwestycyjne na 

realizację zadania: „Zakup środków trwałych (odcinka sieci wodociągowej  

w gm. Krościenko Wyżne)”; 

b) w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 41 000,00 zł – 

wydatki inwestycyjne dotyczące udzielenia dotacji dla OSP Krościenko Wyżne  

na dofinansowanie zakupu zestawu hydraulicznych narzędzi ratowniczych; 

c) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 3 400,00 zł – 

wydatki inwestycyjne na realizację zadania: „Zakup środków trwałych (odcinka sieci 

kanalizacyjnej w gm. Krościenko Wyżne)”. 

6) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 30 464,97 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 5 464,97 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 801– Oświata i wychowanie w kwocie 25 000,00 zł – wydatki bieżące; 

7) źródłem pokrycia wydatków w wysokości 30 464,97 są wolne środki stanowiące 

nadwyżkę budżetu ubiegłego roku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXVIII/ 215 /2017  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok  
(uchwała w załączeniu). 
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Ad. 16 

Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2017 roku oraz informacji  

o przebiegu wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 2017 roku. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło szczegółowo przedstawiła i omówiła informację 

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2017 r. (zarządzenie 

Nr IV/362/2017 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 2 sierpnia 2017 r. w sprawie 

informacji o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2017 roku). Stwierdziła ona, że: 
 

1) Uchwałą Nr XXII/168/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. Rada Gminy uchwaliła budżet  

w wysokości: 

 18 831 866,00 zł – dochody gminy, 

 18 531 866,00 zł – wydatki, 

 300 000,00 zł – spłaty otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów, 

 52 411,40 zł – wydatki budżetu obejmujące zadania jednostek pomocniczych gminy, 

 5 550 471,00 zł – dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu 

administracji rządowej i innych zleconych gminie ustawami. 
 

2) W wyniku dokonanych zmian w budżecie w I półroczu 2017 r. plan dochodów wyniósł 

20 021 545,71 zł, natomiast plan wydatków 20 519 545,71 zł. 
 

3) Zgodnie ze sprawozdaniem półrocznym Rb – 27 S z planu wynoszącego po zmianach 

20 021 545,71 zł wykonano dochody w wysokości 10 796 833,99 zł, co stanowi 53,93 % 

planowanych dochodów. 
 

4) W zakresie realizacji zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych gminie (związkom gmin) ustawami, na plan dochodów wynoszący 

5 583 629,63 zł, wykonano dochody w wysokości 3 096 773,63 zł. 
 

5) Należności wymagalne wg źródeł dochodów na stan 30 czerwca 2017 r. przedstawiają się 

następująco: 

- dochody Urząd Skarbowy                                 -       3 587,95 zł, 

- podatek od nieruchomości osoby prawne                     -    359 561,02 zł,  

- podatek od nieruchomości osoby fizyczne                              -      80 378,04 zł, 

- podatek rolny osoby fizyczne                                       -      27 450,47 zł, 

- podatek leśny osoby fizyczne                                 -           114,16 zł, 

- podatek od środków transportowych                             -        1 738,94 zł, 

- zaliczka alimentacyjna, fundusz alimentacyjny             -    288 035,50 zł, 

- odpady komunalne                                                    -    105 589,50 zł, 

- opłata od posiadania psów      -           560,00 zł. 
 

6) Po upływie terminu płatności na pozycje zaległe w zobowiązaniu pieniężnym od osób 

fizycznych wystawiono 428 upomnień na kwotę 62 974,45 zł, z czego wpłynęła kwota 

30 029,68 zł, w tym: należności 27 473,50 zł, odsetki 560,98 zł i koszty upomnienia  

1 995,20 zł. Wystawiono 25 tytułów wykonawczych, z których Urząd Skarbowy ściągnął 
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kwotę 2 666,02 zł, w tym: należności 1 733,60 zł, odsetki 676,22 zł i koszty upomnienia 

256,20 zł. 

Podatnikom podatku od środków transportowych, którzy nie dokonali wpłat w terminach, 

wysłano 2 upomnienia na kwotę 783,20 zł. 

Na pozycje zaległe w opłacie za gospodarowanie odpadami komunalnymi wystawiono 211 

upomnień na łączną kwotę 17 993,50 zł (należności 15 545,90 zł oraz koszty upomnień 

2 447,60 zł) z czego wpłynęła kwota 8 281,40 zł, w tym: należności 7 176,00 zł, koszty 

upomnień 1 105,40 zł. 

 

7) Zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek długoterminowych na dzień  

30 czerwca 2017 roku wynoszą 1 350 000,00 (kredyt w Banku Gospodarstwa Krajowego 

oddział w Rzeszowie). 

 

8) Na dzień 30 czerwca 2017 r. gmina posiada przychody z tytułu wolnych środków  

w wysokości 828 464,97 zł, z czego rozdysponowano 798 000,00 zł. Plan rozchodów  

z tytułu spłat otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów wynosił 300 000,00 zł,  

a wykonanie 150 000,00 zł. 

 

9) Zgodnie ze sprawozdaniem Rb-28S na dzień 30 czerwca 2017 r. na plan wydatków 

wynoszących po zmianach 20 519 545,71 zł, wydatkowano kwotę 9 292 094,29 zł,  

co stanowi 45,28 % planowanych wydatków. 

 

10) Na wydatki bieżące planowano kwotę 17 414 546,01 zł, a zrealizowano w wysokości  

8 967 325 zł, co stanowi 51,49 % planu rocznego wydatków bieżących. W wydatkach 

bieżących wyodrębnić można: 

- dotacje -                                   364 311,31 zł, 

- świadczenia na rzecz osób fizycznych -                                           3 399 369,05 zł, 

- wynagrodzenia i składki od nich naliczane -                                    3 880 197,04 zł, 

- wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań -     1 306 992,69 zł, 

- wydatki na obsługę długu jednostek samorządu terytorialnego -          16 454,91 zł. 

 

11) Ogółem w I półroczu 2017 r. wydatki majątkowe wynosiły 324 769,29 zł. 

 

12) Główne zadania inwestycyjne realizowane w I półroczu 2017 r. to: 

- Zakup, nabycie działek. 

- Utwardzenie cz. działki nr 4176 (Parking k. Domu Parafialnego w Krościenku 

Wyżnym). 

- Remont nadbudowy - Gimnazjum w Krościenku Wyżnym. 

- Zakup środków trwałych do Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. 

- Wykonanie klimatyzacji w budynku Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym  

(I piętro). 

- Zakup środków trwałych do GOSiR. 

 

13) Wieloletnia Prognoza Finansowa uchwalona została uchwałą NR XXII/169/2016 Rady 

Gminy Krościenko Wyżne z dnia 29 grudnia 2016 roku. W I półroczu 2017 r. w związku  

z uzyskaniem  dodatkowych dochodów uchwałą NR XXVI/202/2017 Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 26 czerwca 2017 r. zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2017-2022 

wprowadzono następujące zmiany: 

1. zwiększono dochody ogółem w roku 2017 o kwotę 1 104 010,41 zł, w tym: 

a) zwiększono dochody bieżące o kwotę 188 162,41 zł, 

b) zwiększono dochody majątkowe o kwotę 915 848,00 zł, 

2. zwiększono wydatki bieżące w roku 2017 o kwotę 391 362,41 zł w tym: 

a) zmniejszono wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 4 341,00 zł, 

b) zwiększono wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę 195 152,41 zł, 

c) zwiększono wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 186 902,00 zł, 

d) zwiększono dotacje na zadania bieżące o kwotę 13 649,00 zł, 

3. zwiększono wydatki majątkowe w roku 2017 o kwotę 1 510 648,00 zł. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy - Antoni Dębiec oddał głos Tomaszowi Maroszowi – 

Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Gminnego  Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Krościenku Wyżnym, który przedstawił informację o przebiegu wykonania planu 

finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Krościenku Wyżnym za I półrocze 2017 roku. 

 

Następnie głos zabrała Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej – Anita Fal, która 

szczegółowo omówiła informację o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej za I półrocze 2017 roku. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinie poszczególnych 

Komisji: 

1) Przewodniczący – Krzysztof Ronowski stwierdził, że Komisji Rewizyjnej na posiedzeniu 

w dniu 4 września 2017 r. pozytywnie zaopiniowała informację z wykonania budżetu 

Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2017 roku – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie). 

2) Przewodniczący – Bolesław Pudłowski stwierdził, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała informację  

z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2017 roku. 

3) Wiceprzewodniczący – Jan Omachel stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury  

i Spraw Obywatelskich jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała informację z wykonania 

budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2017 roku. 

4) Przewodniczący – Zdzisław Omachel stwierdził, że Komisja Budżetu i Finansów 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu wykonania budżetu  

i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Krościenko Wyżne  

za I półrocze 2017 roku oraz informację o przebiegu wykonania planu finansowego 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 

2017 roku. 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odniósł się do tematu 

wystawionych upomnień za śmieci. Zauważył, że wystawiono 211 upomnień na łączną kwotę 

17 993,50 zł, z czego wpłynęła kwota 8 281,40 zł. W związku z tym dopytał o resztę tej 

kwoty i podejmowane działania. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że sprawy te kierowane są do Urzędu Skarbowego lub 

komornika celem ich wyegzekwowania. 

 

Radny Stanisław Wierdak dopytał, czy coś w tym zakresie się polepszyło. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło wyjaśniła, że trudno jest to jednoznacznie określić  

w połowie roku, bowiem część osób płaci z wyprzedzeniem terminu, zaś inne osoby  

z opóźnieniem. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zorientował, że dług w tym zakresie rośnie odnośnie tych samych 

osób, które uporczywie nie płacą należności przypadających budżetowi gminy. Dodał, że  

w takich przypadkach niewiele pomaga też skierowanie sprawy do egzekucji, bowiem 

postępowania te są zazwyczaj umarzane ze względu na brak dochodów lub majątku, z którego 

można te należności ściągnąć. Nadmienił, że sprawy te są trudne i raczej zdecydowanej 

poprawy w tym zakresie nie będzie. Zauważył też, że w niektórych sytuacjach, kiedy tytuły 

wykonawcze są egzekwowane, następuje poprawa i kolejne należności są na bieżąco 

regulowane. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zwracając się do dyrektora SPG ZOZ w zakresie przedłożonej 

informacji odnotował, że wykonanie to przekracza ponad połowę planu założonego  

na I półrocze 2017 r. W związku z tym dopytał o prognozę sytuacji finansowej Ośrodka  

na koniec roku. 

 

Dyrektor SPG ZOZ – Tomasz Marosz wytłumaczył, że wynik finansowy końcówki roku 

powinien zamknąć się bilansem dodatnim. Wspomniał również o wydatkach Ośrodka 

związanych z rehabilitacją. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o informację w tym zakresie. 

 

Dyrektor SPG ZOZ – Tomasz Marosz poinformował, że w jego ocenie wykorzystano byle 

pretekst, aby odrzucić ofertę złożoną przez Ośrodek na gabinet rehabilitacji. Przybliżył,  

że od momentu ogłoszenia konkursu do złożenia oferty był krótki okres czasu na uzyskanie 

prawa użytkowania lokalu mieszczącego się w Domu Parafialnym. Dodał, że w związku  

z tym w złożonym wniosku jako miejsce świadczeń związanych z zabiegami 

rehabilitacyjnymi wskazano Ośrodek Zdrowia. Nadmienił, że kwestie te były przedmiotem 

konsultacji z samym Funduszem gdzie potwierdzono, aby miejsca faktycznie świadczonych 

usług zgadzały się na etapie sprawdzania złożonej już oferty. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec uwydatnił, że sytuacja ta jest źle odbierana przez 

mieszkańców, bowiem prywatny gabinet będzie świadczył usługi rehabilitacyjne na terenie 

gminy. Przewodniczący przypomniał też o udzielonej w tym celu dotacji dla Ośrodka  

na dofinansowanie zakupu sprzętu do rehabilitacji. 

 

Dyrektor SPG ZOZ – Tomasz Marosz stwierdził, że tym bardziej boli to, iż świadczenia te 

będą dostępne w innym podmiocie. Poinformował również o odbytych w tym celu wizytach 

w Funduszu oraz małych szansach na pozytywne rozpatrzenie sprawy. W tym kontekście 

przypomniał podejmowane od lat starania o gabinet rehabilitacji i tworzone w tym celu listy 

poparcia oraz wsparcie inicjatywy przez Wójta i polityków. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel zasygnalizował, aby w momencie definitywnego zakończenia 

tematu zając się sprawą zagospodarowania i dalszego wykorzystania zakupionego w tym celu 

sprzętu.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o okres, na jaki zostaje podpisana taka 

umowa. 

 

Dyrektor SPG ZOZ – Tomasz Marosz zawiadomił, że trudno jest dokładnie powiedzieć,  

bo terminy te są różne, nawet 3-letnie. Wspomniał też o założeniach Fundusz w zakresie 

obcinania środków przeznaczanych na świadczenie usług rehabilitacyjnych. 

 

Radny Zdzisław Omachel spostrzegł, że prawda jest taka, że potrzeby na świadczenia te są 

bardzo duże. Zaznaczył, że świadczą o tym chociażby kolejki w zakładach rehabilitacji, gdzie 

na zabiegi trzeba czekać nawet kilka miesięcy. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła informację o przebiegu wykonania 

budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Krościenko 

Wyżne za I półrocze 2017 roku oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej i instytucji kultury 

za I półrocze 2017 roku (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec podziękował P. Anicie Fal oraz P. Tomaszowi 

Maroszowi za przedstawione informacje. 

 

Ad. 17 

 Następnie przystąpiono do realizacji punku dotyczącego podjęcia oświadczenie przez 

Radę Gminy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel omówił kwestie związane z oświadczeniem, które w sposób 

szczegółowy zostały przedstawione w trakcie posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

 

Radny Bolesław Pudłowski poinformował i zaprosił zgromadzonych na zebranie wiejskie, 

które odbędzie się w dniu 1 października br. o godz. 10:00 w sali Domu Ludowego  

w Krościenku Wyżnym. Wytłumaczył, iż tematem przewodnim zebrania będzie dyskusja 

poświęcona kwestiom poszerzenia granic Miasta Krosna kosztem Gminy Krościenko Wyżne 

oraz podjęcie stosownej uchwały zebrania wiejskiego wyrażającej sprzeciw wobec zamiarów 

samorządu Miasta Krosna. 

 

Radny Wiesław Gomółka poinformował, że ten sam punkt będzie tematem przewodnim 

zebrania wiejskiego w Pustynach w dniu 30 września br. 
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Radni nie zgłosili uwag do oświadczenia, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne jednogłośnie podjęła OŚWIADCZENIE  

(w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 18 

Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Wolne wnioski, 

interpelacje i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał pismo skierowane do Rady Gminy, 

dotyczące wyrażenia zgody na utrzymanie budynku gospodarczego (kserokopia pisma  

w załączeniu). Jednocześnie wytłumaczył, iż przeszkodą w utrzymaniu budynku jest zapis 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dotyczący odległości sytuowania 

obiektów od drogi publicznej – powiatowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dopowiedział, że w powyższym stanie faktycznym zachodzi 

również niezgodność jeżeli chodzi o przepisy dotyczące zachowania odległości między 

budynkami sąsiednimi. Odnosząc się do osnowy wniosku wytłumaczył, że częściowym 

rozwiązaniem sprawy mogłaby być ewentualna zmiana obecnie obowiązujących zapisów 

planu w zakresie zmniejszenia do 8 metrów odległości sytuowania obiektów od dróg 

zaliczanych do kategorii dróg powiatowych. Jednocześnie podkreślił, że wprowadzenie 

takiego zapisu do Miejscowego Planu to okres około roku, bowiem postępowanie to należy 

przeprowadzić zgodnie ze szczególną procedurą, jaką określają przepisy ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. 

 

Radny Bolesław Pudłowski, w związku z interwencją mieszkańca gminy dopytał, o kwestię 

związaną z pomocą finansową na dokarmianie bezdomnych kotów. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

na terenie gminy przewiduje możliwość finansowania dokarmiania kotów wolno żyjących. 

Zaznaczył, że do tej pory nie było takiego przypadku, aby finansować zakup i wydawanie 

karmy dla opiekunów tych zwierząt. 

 

Radny Eugeniusz Such dopytał o sprawę dotyczącą ścieżki stanowiącej łącznik pomiędzy 

ulicą Północną a Ośrodkiem Zdrowia. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w sprawie tej nie ma żadnych nowych 

okoliczności lub ustaleń. 

 

Radny Zdzisław Omachel zaproponował, aby w tym miejscu wykonać wspólny zjazd na 

posesje graniczące z nieruchomością gminną. 
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Radny Marek Filar zaapelował o oddawanie głosów na kapelę „Krościeniacy” w ramach 

plebiscytu kapel ludowych Radia Rzeszów. Poinformował, że głosy oddawać można na 

stronie internetowej radia lub wysyłając sms pod numer 71601 o treści: 

KAPELA.KROŚCIENIACY KROŚCIENKO WYŻNE. 

 

Radny Zdzisław Omachel w imieniu użytkowników drogi przy ulicy Południowej 

podziękował za wykonanie naprawy jej nawierzchni. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podziękował, za usunięcie trawy z chodnika przy 

ulicy Wisłoczej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że przeprowadzony oprysk chodnika przyniósł 

zamierzony skutek. Odnotował, że droga ta wraz z infrastrukturą towarzyszącą będzie 

przedmiotem złożonego wniosku o dofinansowanie w ramach Program rozwoju gminnej  

i powiatowej infrastruktury drogowej. Zwrócił uwagę, że przeprowadzenie remontu chodnika 

w pewnym zakresie pomoże ograniczyć jego zarastanie. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad.18 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął posiedzenie XXVIII sesji Rady Gminy Krościenko 

Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         mgr Antoni Dębiec 


